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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
W marcu bie¿¹cego roku skierowa³em na rêce Pani Minister oœwiadczenie dotycz¹ce wa¿nego spo³e-

cznego problemu, jakim jest odbieranie przez Narodowy Fundusz Zdrowia aptekom refundacji za reali-
zacjê niedbale wystawianych recept lekarskich.

Otrzymujê liczn¹ korespondencjê od moich wyborców, szczególnie ludzi starszych, którzy skar¿¹ siê,
¿e w zwi¹zku z tym zjawiskiem apteki odmawiaj¹ realizacji takiej „wadliwej” recepty, co czêsto skutkuje
zaniechaniem zakupu leku, a w efekcie – nale¿ytego leczenia farmakologicznego.

W swoim oœwiadczeniu proponowa³em zwrócenie uwagi na konkretne zapisy i koniecznoœæ rozdziele-
nia odpowiedzialnoœci za wystawianie oraz realizacjê recept tak, by w ¿aden sposób nie dotyka³o to pa-
cjentów i nie ogranicza³o ich podstawowych praw. W odpowiedzi otrzyma³em zapewnienie od
podsekretarza stanu w Ministerstwie Zdrowia, pana Marka Twardowskiego, ¿e przy najbli¿szej noweli-
zacji rozporz¹dzenia „kwestia realizacji recept wadliwych formalnie zostanie precyzyjnie i jednoznacz-
nie okreœlona”.

Tymczasem nowy projekt rozporz¹dzenia proponuje najgorsze z mo¿liwych rozwi¹zañ – przerzucanie
na pacjentów odpowiedzialnoœci za wadliwe wystawianie recept. W tej sytuacji pacjent de facto traci
prawo do gwarantowanego leku zni¿kowego, mimo ¿e to osoba ordynuj¹ca ten lek nie wywi¹za³a siê do
koñca ze swoich obowi¹zków. Dla wielu osób, szczególnie starszych, zw³aszcza w sytuacji wielkiego „za-
t³oczenia”, jakie panuje w s³u¿bie zdrowia, ponowne wizyty u lekarza i zabieganie o korektê wystawionej
niedbale recepty to obci¹¿enie trudne do realizacji, a czêsto z wielu wzglêdów niemo¿liwe.

W zwi¹zku z tym jeszcze raz apelujê do Szanownej Pani Minister, by usun¹æ z rozporz¹dzenia zapis
odbieraj¹cy pacjentom ich prawa, a wprowadziæ taki, który by je jednoznacznie gwarantowa³.

Z wyrazami szacunku
Antoni Motyczka




